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Kaupunginvaltuusto 14.02.2022 § 18 

  

Puheenjohtaja Paula Werning esitteli valtuutettujen Mia Ylä-Outisen, 
Markku Pakkasen, Liisa Varjolan, Mirja Longan ja Laila Uljaan jättämän 
seuraavan valtuustoaloitteen: 

”Kouvolan Keskusta toivoo, että kaupunki perustaa pikaisesti Kouvolan 
yhteisen ruokapöytä -keskustelufoorumin. Siellä elintarviketeollisuuden 
toimijat, alkutuottajat, alueella toimivat koulutuksen järjestäjät, järjestöt, 
paikallinen ELY, Business Finland, maakuntaliitto, Finnvera, sekä 
kaupungin edustajat 

Maa- ja metsätalousministeri Jari Leppä on perustanut Suomen 
yhteisen ruokapöytä keskustelufoorumin, jota vetää Reijo Karhinen. 
Kouvolan foorumin tarkoituksena on kehittää Kouvolan brändiä, pohtia 
poikkihallinnollisesti esteitä ja mahdollisuuksia miten maatalouden 
arvoketjua voisi kokonaisuudessaan kehittää, sekä huolehtia 
ajantasaisen tiedon vaihtumisesta. Toivomme että kaupunginjohtajat 
toimii tässä puheenjohtajana.” 

Kaupunginvaltuuston päätös: 

Kaupunginvaltuusto päätti lähettää aloitteen kaupunginhallituksen val-
misteltavaksi. 

___________ 

 

Kaupunginhallitus 12.09.2022 § 248 

  

Valmistelija: apulaiskaupunginjohtaja Tuukka Forsell puh. 020 615 
9333, tuukka.forsell(at)kouvola.fi 

Ruokapöytä-keskustelufoorumi voidaan katsoa sektorikohtaiseksi 
verkostojohtamisen työkaluksi (alkutuotannosta maailman markkinoille). 
Sektorikohtaisen verkoston pyörittäminen on yksi keino tuottaa sektori-
kohtaista tutkimusta, kehittämistä ja elinkeinoinnovaatioita. Tuloksena 
voi olla muun muassa 1) toimialan alueelle kehitettävät 
tutkimusinfrastruktuurit ja –allianssit, 2) näiden nojalla alueella kehittyvä 
osaaminen ja laajentuva koulutustarjonta sekä 3) edellisiä tavoitteita 
toteuttavien kehittämishankkeiden yhteiset rahoitushakemukset 
kansallisista ja kansainvälisistä lähteistä. Verkosto voi toimia alkuun 
”pyöreän pöydän keskustelu-kerhona”, jossa tutustutaan ja luodaan 
yhteinen visio vuorovaikutuksen keinoin. Konkreettiset hyödyt 



verkostotyöstä edellyttävät selkeitä yksilöityjä tavoitteita, joiden 
toteutuksesta verkosto vastaa.  

Kouvola Innovation Oy on tunnistanut elintarviketeollisuuden 
merkityksen ja laatii parhaillaan elintarvikesektorin potentiaaliselvitystä, 
joka voidaan jalostaa elintarvikesektorin kehittämissuunnitelmaksi. 
Selvityksen päätavoitteena on elintarvikealan koko arvoketjun ja 
ekosysteemin – alkutuotannosta kansainväliseen vientitoimintaan 
mahdollisuuksien tunnistaminen ja suunnitelmallinen vahvistaminen. 
Tavoitteena on synnyttää vahva elintarviketeollisuuden klusteri itäiseen 
Suomeen. Kaupunki aloittaa maaseutupoliittisten linjausten laadinnan 
kuluvan syksyn aikana tämän rinnalla. Myös maaseutupoliittisissa 
linjauksissa tarkastellaan alkutuotannon jalostusketjua 
elintarviketuotantoon asti. Molempien strategia-asiakirjojen laadinta 
edellyttää laadinnassa sektorikohtaista verkostotyötä. Elintarvikealan 
kehittämissuunnitelmasta ja maaseutupoliittisissa linjauksissa tulee 
tunnistaa tavoitteet ruokapöytä-verkostolle, tavoitteiden toteutus 
edellyttää ruokapöytä-verkoston tyyppistä toimintaa. 

Elintarvikealan kehittämissuunnitelman (Kinno) ja maaseutupoliittisten 
linjausten (kaupunki) laadinnassa loppuvuoden aikana selvitetään, mitä 
verkostoja yhdessä tunnistettavien tavoitteiden toteuttaminen vaatii ja 
mikä rooli kaupungilla on niiden pyörittämisessä. Samassa yhteydessä 
Kinno selvittää myös ruokapöytäkeskustelu-foorumin toteuttamistavan 
ja toimijat. Kaupungin rooli toimialakohtaisten verkostojen koordinoijana 
voi olla kunnan uuden elinvoimaroolin näkökulmasta myös nykyistä 
merkittävämpi verkostojohtaminen. Verkostojohtajan tulee olla neutraali 
ja hyväksyttävä verkostojohtaja sidosryhmien näkökulmasta. 

Lisätietoja: apulaiskaupunginjohtaja Tuukka Forsell puh. 020 615 9333, 
tuukka.forsell(at)kouvola.fi 

Kaupunginjohtajan ehdotus: 

Kaupunginhallitus päättää antaa valtuustoaloitteeseen ylläolevan vas-
tauksen. 

Kaupunginhallituksen ehdotus kaupunginvaltuustolle: 

Kaupunginvaltuusto päättää merkitä valtuustoaloitteeseen saadun vas-
tauksen tiedoksi ja toteaa lisäksi, ettei aloite anna aihetta muihin kuin 
vastauksessa mainittuihin toimenpiteisiin ja valtuustoaloite on käsitelty 
loppuun. 

Kaupunginhallituksen päätös: 

Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen. 

____________ 

 

Kaupunginvaltuusto 19.09.2022 § 97 



      

Kaupunginhallituksen ehdotus: 

Kaupunginvaltuusto päättää merkitä valtuustoaloitteeseen saadun vas-
tauksen tiedoksi ja toteaa lisäksi, ettei aloite anna aihetta muihin kuin 
vastauksessa mainittuihin toimenpiteisiin ja valtuustoaloite on käsitelty 
loppuun. 

Asian käsittely: 

Puheenvuoron käytti valtuutettu Laila Uljas. 

Kaupunginvaltuuston päätös: 

Kaupunginvaltuusto hyväksyi päätösehdotuksen. 

____________  


